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Verslag bijeenkomst licentiehouders 7 april 
 

Aanwezig: Ingrid van Wezel, Andrea van Egmond, Margo van der Ham, Lia van Ballegooijen, Ellen 
van Dort, Thea van Niekerk, Marjon Aarnink, Marjolein van Rotterdam, Marlous Janzen, Marianne 
Stolvoort, Bianca van Gils, Zoë Borghuis, Nathalie Hoeppermans (licentiehouders), Ton 
Hoffmann, Cor van Dort, Dew Driessen, Edwin Rademakers, Maria Groot (cie), Lucienne Decker 
(RvB). 

Afgemeld: Gerard Tomassen, Sjoerd Sijmonsma, Kim Lenssen, Marieke van den Burgt, Bianca 
van Verweijmeren, Linda Mastenbroek en Liesbeth Raphaël 

 

Dew zit voor en opent de vergadering om 14:00. Ze begint met een persoonlijke mededeling: 
haar hond Caylin is uit de sport door een blessure. Heel naar voor haar en de hond. 

De agenda wordt doorgelopen.   

- Mededeling verloop NK 2024 

De bezwaren tegen de huidige opzet van het NK zijn besproken binnen commissie en met de 
RvB. Om deze bezwaren tegemoet te komen is het volgende besloten. Iedereen die zich 
kwalificeert voor het NK moet van te voren kiezen of hij/zij 1 of 2 wedstrijden gaat lopen. Daar zit 
je dan aan vast. Marjolein: heel goed besluit. Marloes: iets minder goed, waarom kan de tweede 
wedstrijd optioneel niet meer. Dat is om organisatorische redenen, je moet een tijd afspreken 
met de fotograaf, officials voor de prijsuitreiking, etc. Ellen: gewoon twee lijsten printen en 
afhankelijk van de eerste wedstrijd al of niet een tweede lopen. Men is wel erg blij dat er 
geluisterd is naar de wedstrijdlopers.  

- Brainstorm over selectiecriteria NK 2025 al dan niet na evaluatie 2024.  
 

- Selectie criteria WK 2025 

Volgend jaar is het WK in Noorwegen, dat wordt dus duur. Criteria van de FCI zijn nog niet 
bekend, dus op dit moment nog weinig over te zeggen. 

- Mogelijkheid tot intrainen 

Ideaal is een veld om warm te lopen en je hond in te trainen. Wat je nodig hebt, (een vak, een 
sprong, etc.) moet je zelf meenemen. Bij KCR is er mooi ruimte, bij kleinere terreinen is het soms 
een probleem. Het maakt Marjolein niet uit waar, hoeft niet op het terrein te zijn, maar ze moet 
hem fysiek goed kunnen opwarmen, en wel op gras, geen asfalt. Je wil niet naast de ring 
intrainen. We mochten op een gegeven moment niet meer intrainen (corona maatregel). En 
mensen die naast de ring gingen intrainen met ballen en sjorren verstoren de wedstrijd. De 
organiserende KC zou moeten zeggen waar je kunt opwarmen (moet in catalogus). Ton: deze 
discussie hoort op secretariatendag. En bij KCs.  

- Trainingswedstrijden (tijden en rol KM) 

Tijden zijn vastgesteld conform tijden van wedstrijd. Ellen: Mensen mogen je niet helpen, vaak is 
er tijd te kort. Waarom geen minuut langer. Voorstel, externe hulp mag iets in het vak leggen. Als 
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de steward het moet doen kost dat weer tijd. Sjoerd heeft vaak staan klokken. Ene ring 7,5 
minuut en de andere kost 6 minuten. KMs hebben er geen zin in. Marjolein. KM ontlasten door 
een ander persoon neerzetten? Nee, de trainingswedstrijd is onderdeel van de wedstrijd, daar 
moet een official bij zijn om zo nodig een rode kaart te kunnen geven. En er moet ook geschreven 
worden. Moet wel iemand zijn die kennis van zaken heeft. KM wordt ervoor betaald, dus die moet 
gewoon zijn ding doen. Thea: mensen gebruiken training voor verschillende zaken, bv leren dat 
de ring leuk is, of specifieke oefeningen wel laten beoordelen, deze met KM bespreken. KMs 
geven ook feedback op wat je doet, maar hij mag geen les geven. Communicatie met KM is niet 
altijd optimaal. Aantal oefeningen is al besproken (zit geen maximum op) en tijd nodig voor 
oefeningen is afhankelijk van de veldopstelling. Gewoon terug naar oude tijden en laat iemand 
helpen als je dat wil, tevoren aangeven en tijd goed bijhouden. Marjolein: Trainingswedstrijden; 
wel heel fijn dat dat kan. Er zijn veel landen die dat niet doen. Dus fijn dat het kan. Voor nieuwe  
wedstrijdlopers is het vooral heel prettig. KMs moeten zeggen wat ze zien, en niet hoe je het 
moet oplossen. Is behandeld op KM vergadering. Wel blijven delen en melden bij commissie als 
het mis gaat. Wel man en paard noemen. Dan kun je mensen er op aanspreken.  Je kunt altijd 
vertrouwelijk melden bij commissie. Deelnemers, maar ook KMs moeten ervan uitgaan dat 
iedereen zijn best doet. KMs horen te keuren wat ze zien, onafhankelijk wie er loopt. KMs praten 
over deelnemers en hebben commentaar. We hebben weinig KMs.  

Opleiding: Om opgeleid te worden tot KM: Hoeveel tijd kost het wat wordt er verwacht, hoe vaak 
moet je keuren. Nemen we mee.  

Marjon: trainer meenemen, maar geen extra mensen in de ring. Trainer mee, OK, maar geen les 
geven, dat doe je op de KC. In verleden waren er wel proefexamens met KM, dat doen we niet 
meer. Juist voor de OBB zou dat prettig zijn. Kan niet via het systeem, maar je kunt altijd een KM 
bellen. Kost wel wat. De deelnemers zien dan ook dat een KM best kan meevallen en zien of ze 
wel of niet toe zijn aan een examen. KC G&E deed het vroeger ook, daarna stuurde ze iedereen 
op examen, met als gevolg veel gezakten.  

- OBB keuring (sprong, groepsoefening, manier van keuren) 

Ellen heeft hier de commissie al eerder op aangesproken. Er wordt veel te streng gekeurd, voetje 
verzetten is een 0, waarom niet punten aftrek. Veel mensen haken na de eerste wedstrijd of 
examen af. Ellen: betere communicatie bv over OBB anders te keuren. Mei 2022 al een 
bevestiging gehad dat het opgepakt zou worden. Instructeurs weten niet hoe streng gekeurd 
wordt, dus nieuwe mensen zijn niet voorbereid. Na een domper ben je ze kwijt. Ook bij examens 
zou je veel meer kunnen toestaan en erbij zeggen dat er in de wedstrijden strenger gekeurd 
wordt. Ellen: Brief naar instructeurs wordt niet gelezen, secretariaten sturen het niet door. 
Ringmeesters en handlers zijn vaak onervaren en nerveus bij examens. Kijk of de hond de 
oefening beheerst. Nathalie: Bij examens vaak wel soepeler gekeurd. Is echter geen regel, 
afhankelijk van de KM. KMs moeten dit afstemmen. Marloes: meer coulance. 

- Wedstrijden (lengte loopprogramma, wie kiest KM) 

Ingrid: loopt snel, maar in de OB2 loopt ze soms 2,5 minuut. Dat zou maximaal 2 minuten mogen 
zijn, voor een trage hond zou het veel langer zijn. Thea: kreeg in training een heel ander 
volgprogramma dan in wedstrijd. Was aangepast voor Ellen, vanwege haar blessure…. 
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- Communicatie commissie met wedstrijdlopers: heel belangrijk. We moeten meer met 
elkaar praten en naar elkaar luisteren. Klankbordgroep uit deze groep van vandaag als 
sparringpartner voor cie. Wekelijkse nieuwsbrief? Wie maakt die en wat er in staat.  
Lia: op FB aangeven dat er een nieuw bericht op de site staat, met link, veel mensen 
kijken wel op FB en niet op de site. We communiceren niet via FB, maar we kunnen de 
opmerkingen uitzetten.  
 

- Hoe het niveau te verhogen (deelnemers, instructeurs) 
- Promotie sport 

Wel positieve feedback geven, zowel naar deelnemers als naar instructeurs. Opleiding 
instructeurs: Evt presentatie maken en bij verenigingen laten zien. Om meer bewustzijn 
hierop te krijgen. Andrea: Instructeurs die zelf lopen kennen de regels, KCs waar de 
instructeurs geen wedstrijden lopen zouden we moeten benaderen. Marjolein biedt zich aan. 
Hulp is al eerder aangeboden (Lia), maar daar is niets mee gedaan. Marlous, doet het al voor 
KCs die voor het eerst examen doen. Een soort buddysysteem. Bij KC Gooi en Eemland, 
doen al jaren geen wedstrijden meer.  Ze geven nog G&G. Ellen: je zou moeten beginnen bij 
de puppycursusinstructeurs. Vaak gaan minder ervaren instructeurs voor de pups. Daar heb 
je juist goede mensen nodig. Dus instructeurs zijn belangrijke doelgroep voor ons. (Cie en 
deelnemers). In Obedience moet je één zijn met je hond, dat is moeilijker dan bij agility. Thea 
agility is zelfbelonend. Met een uurtje trainen in de week kom je er wel. Obedience is veel 
moeilijker, daarvoor is veel meer training nodig. Mensen willen niet belonen, want dat mag 
op een wedstrijd ook niet. Dew: Obedience is wel degelijk zelfbelonend, maar je moet er veel 
tijd in steken. Waarom is het bij agility geen probleem om een disc te lopen en is een 0 bij 
Obedience een drama? Bij Obedience meer nadruk op wat mis gaat. Bij agility heb je 3 
rondjes per wedstrijd, dus meer kansen. Misschien verschil in keuren bij agility en 
Obedience (cijfers), is ook belangrijk voor de mentale instelling. Kijk wat je getraind heb, 
wanneer ben je tevreden. Instructeurs zijn vaak niet aanwezig op wedstrijden. Als instructeur 
moet je ook zeggen als mensen nog niet klaar zijn voor examen of wedstrijd. Niveau 
instructeurs moet omhoog. Marianne: keuring geeft vooral negatieve feedback (- 2, etc.), 
nadruk op wat er fout ging, niet op wat er goed ging. Zou andersom moeten. Thea: Met 
examen puntenlijst met mondeling feedback. Bij een wedstrijd krijg je het op papier. Zou 
voor examen ook beter zijn, dan kunnen ze het met instructeur nabespreken. Lia: mensen 
moeten ook het reglement kennen. Reglement visueel maken, eventueel met kaarten of 
filmpjes. Kost wel veel tijd, en bij nieuw reglement moet je weer updaten. Mensen leren 
verschillend, sommige door lezen, anderen moeten het zien. Dit soort zaken zouden we bij 
een klankbordgroep moeten neerleggen. Ellen: een hond moet er ook menstaal aan toe zijn 
om wedstrijd te lopen. Mensen geven de schuld aan het veld, konijnen, etc. Cursus voor 
instructeurs opzetten, evt i.o.m. O&O? Thea mensen bij O&O hebben geen verstand van 
Obedience.  Je zou verder dan O&O moeten kijken.  Buddy systeem lijkt beter. Bianca is 
instructeur bij O&O. gaf de cursus ”Trainen is leuk”. Mensen willen alleen komen zonder 
hond. En de cursisten hebben vaak geen niveau. Vrijwilligers bij KCs zijn al moeilijk te krijgen. 
Ook instructeurs met diploma hebben geen verstand van Obedience. Nathalie: wil ze vanaf 
pups al in Obedience krijgen. Geeft weerstand bij het bestuur. De meesten moeten eerst een 
heel ander traject volgen. Promotiegroepje om mensen te motiveren. Je moet ook 
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beschikbaar blijven voor vragen. Marlous: krijgt wel mensen direct naar de Obedience met 
pups. Hun puppycursus is geweldig, maar niet voor aanstaande wedstrijdlopers. Marjolein: 
aantal instructeurs die geen wedstrijden lopen verzamelen als FB groep, en die proberen te 
begeleiden. Nathalie: in de opleiding voor instructeurs ook een gastspreker uit de Obedience 
uitnodigen. Zou ook interesse te kweken. Dew: plan maken en demo geven. Marjolein biedt 
zich aan. In Polen is het helemaal hip voor de jeugd om Obedience te doen. Sport is eerst 
ingestort door strenge buitenlandse KMs, en daarnaast een promotieprogramma. OBB moet 
laagdrempeliger. Op WK doen ze ook twistjes en spelletjes. Hier mag het niet. Ingrid loopt 
wedstrijden, geeft wedstrijdtraining. Examens gedaan, allemaal gezakt. Wat je niet kunt 
trainen is een andere KM. Hebben zelfs trainingswedstrijden gedaan. Nieuwe mensen doen 
vaak het hele programma. Marloes: ook respect tonen voor wedstrijdlopers, ook als ze in de 
OB1 blijven lopen. Wedstrijdloper beoordelen elkaar ook op de punten. Moeten elkaar ook 
positieve feedback geven. Niet alleen kijken wat er mis gaat. Buddy voor nieuwelingen om ze 
te supporten. Ook als secretariaat wat behulpzamer opstellen. Vragen of je wat kunt doen 
om te helpen. Instructeurs zouden op de wedstrijden moeten komen. Edwin: nieuwelingen 
komen de ring in, de een bukt, en er komt uit alle zakken voer. Ze weten van niets en krijgen 
dus geen enkele ondersteuning. Bij examens komen andere instructeurs niet eens kijken. 
Thea: wedstrijdkalender zou beschikbaar moeten zijn, zonder dat je inlogt. Voor mensen die 
een willen komen kijken, zou je geen account voor hoeven te hebben.  Marianne: voor 
beginners een document maken, hoe een wedstrijd gaat, met de praktische zaken. Voor 
agility is er een beginnersgids. 

- Selectie NK 2025 

Marjolein: Hond moet veel te lang in de wedstrijden, hij moet een heel jaar fysiek goed 
presteren. Je moet nu een wedstrijd in het voorjaar en een in het najaar, de rest naar keuze in te 
delen. Marjolein zou na WK een rustperiode willen inbouwen. Kijk naar de goed OB landen: die 
hebben in het voorjaar selectie, doen 4 wedstrijden. Ze wil ook de NK kwalificatie eisen gelijk 
houden voor alle klassen. Ellen ook voor OB1 en OB2 3 x U en 1 x ZG. En de rest 
trainingswedstrijden. Andrea: En moeten mensen verplicht doorstromen als ze 3 x U en 1 x ZG 
hebben? Nu blijven mensen in een klasse hangen en zijn er mensen die alle prijzen weghalen. 
We hebben het wel voor de OBB, daar verplicht promoveren na een U. NL en AU hebben 
examens en wedstrijden. In andere landen geldt wel dat je bij zoveel Utjes verplicht moet 
promoveren. Ellen: Wedstrijdkampioenschap. Is dat nog relevant? Wel voor mensen die geen 
WK ambitie hebben. Marjolein: om het NK weer een echte happening maken zou je juist minder 
wedstrijden moeten verplichten. De echte WK lopers zie je niet in de OBB, OB1 en OB2, die 
komen pas in de OB3 naar de wedstrijden, verder doen ze alleen examens. Ellen: wil de hond 
niet verknallen op wedstrijd. Ton: dan heb je minder wedstrijden, dus minder inkomsten. Nee, 
want je moet 6 wedstrijden lopen, 4 voor punten (of meer), en de rest als trainingswedstrijd. 
Thea heeft juist de hond uit de wedstrijden gehaald om vaker te kunnen trainen. In training kun je 
tenminste ingrijpen als hij bv snuffelt.  Seizoen loslaten (verplichte wedstrijd in voorjaar en 
najaar), en eis vormbehoud loslaten. Dan kunnen ze plannen qua wedstrijden. Alle wedstrijden 
zijn nu selectiewedstrijden. Als  we de verplichting van 2 voorjaar en 2 najaar loslaten, zou dat 
prettiger zijn.  
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Marloes: Eisen zijn ook niet consequent: er staat de helft +1, maar ook 6 wedstrijden. Maar de 
helft +1 is 7.  

- Klankbordgroep 

Marloes: welke expertise wil je en je zou een doorsnede van de verschillende klassen moeten 
hebben, afhankelijk van het onderwerp. Of onderwerp en dan dumping en sharing. Het moet niet 
heel lang hetzelfde groepje zijn. Iemand in de groep, of in de klankbordgroep is verantwoordelijk. 
Eventueel een pool maken van geschikte mensen. En afhankelijk van de vraag mensen vragen. 
We willen uit alle lagen mensen hebben, maar niet door cie aan te wijzen. Mensen door 
klankbordgroep zelf aan te wijzen. Het idee is als wij uit cie een onderwerp hebben waar we 
feedback van de groep willen hebben, we de klankbord groep om input kunnen vragen. Bv een 
voorstel voor NK kwalificatie. Hoe kunnen een probleem oplossen. Marjolein: dan is het een 
adviesgroep. Nomineert Eef van de kantine. Marloes wil graag input geven, maar niet in een 
groep met verplichtingen. Marloes zou het anders doen, mensen laten aanmelden. Dan 
misschien zelfde soort mensen. Ellen: dit kan toch ook, tweemaal per jaar, zo’n bijeenkomst. 
Ingrid stuurt vaak vragen naar cie en krijgt dan een algemeen antwoord. Ze wil een duidelijker 
antwoord en daarvoor klankbordgroep inschakelen. Marjolein: klankbord of werkgroep? 
Werkgroep: met ook een internationale steward (Barbara), Marjolein, Evelien Alberts, Ellen, 
Nathalie, Ingrid en Marianne bieden zich aan. Gewoon starten en kijken of het werkt. Marloes: 
opener insteken en per onderwerp mensen vragen. Als je hoort dat iemand erbij wil, aanmelden. 
Geïnteresseerden moeten zich kunnen aanmelden. Ook kijken hoelang ze zitten. 

Rondvraag:  

Marianne: vragen uit KC.  

- Wat is excessief blaffen 
- waar de hand te houden met volgen bij een grote hond. Onduidelijk. Je mag de hond niet 

aanraken, en niet opsluiten.  
- Algemene indruk, waarop is die gebaseerd. Beoordeling wisselt per wedstrijd. De ring 

uitrennen, hetzelfde keuren. 

Marianne: wanneer gaan jullie dit bespreken en wanneer komt er actie. Ton: Volgende week is er 
cie vergadering dan gaan we een tijdpad maken en prioriteren. Marjolein, kunnen we dit niet elk 
jaar zo doen? Ja. Misschien ook met KMs en stewards? Bianca: vindt dat Dew het geweldig heeft 
gedaan, heel fijn deze bijeenkomst. Ton: 17 november hebben we een wedstrijd over. Wie wil 
organiseren, Gorcum? 

Dew: WK Belgische herders binnenkort: Thea en Margo gaan erheen, veel plezier en succes!  

Om 16:15 wordt de vergadering gesloten. 


